
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség Önkormányzat Képviselı-testületének 2011. március 25. 
napján megtartott közmeghallgatásról. 
 
A közmeghallgatás helye: Mővelıdési Ház elıadó terme 
 
Jelen vannak: Koncz József polgármester, Dobóné Koncz Judit alpolgármester, Aranyosi 
Imre, Dr. Béres Imre Sándor, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos és Ördög Jakab képviselık, Tóth 
Imréné dr. jegyzı, a lakosság részérıl kb. 70 fı. 
 
 

I. NAPIREND ELİTT: 
 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester, levezetı elnök köszönti a közmeghallgatáson megjelent 
lakótársakat. Elmondja, hogy az önkormányzati törvény szerint a képviselı-testületnek évente 
egy alkalommal közmeghallgatást kell tartania. Itt a lakosság elmondhatja véleményét, 
javaslatát. 
Jegyzıkönyv-vezetésre felkéri Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna elıadót. 
Ezt követıen ismertette a közmeghallgatás napirendjét, melyet a képviselı-testület 
egyhangúlag az alábbiak szerint határozott meg: 
 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
1./ Tájékoztató az önkormányzat 2011-2014. évi ciklusprogramjáról,             Koncz József 
és a 2011. évi költségvetésrıl.       polgármester
            
     
2./ A választópolgárok kérdései, véleményei, javaslatai 
 
3./ Válaszadás 
 
4./ „Szentistván nagyközségért” kitüntetés átadása 
 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester felkéri Koncz József polgármestert a tájékoztató 
megtartására. 
 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat 2011-2014. évi ciklusprogramról; és a 2011. évi  
költségvetésrıl. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(A tájékoztató részletes  szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Dobóné Koncz Judit alpolgármester levezetı elnök megköszönte a tájékoztatást. Véleménye 
szerint ez egy átfogó program bemutatása volt.  



 2 

Az önkormányzat célja minél több pályázat megnyerése és megvalósítása. Kéri a jelenlévıket, 
az elhangzottakkal kapcsolatosan mondják el véleményüket, javaslataikat. 
 
 
2./ Tárgy: A választópolgárok kérdései, véleményei, javaslatai 
 
Ács Gyuláné Akácfa utcai lakos sajnálattal látja, hogy ismét emelkedett a szemétszállítás díja. 
Az az információja, hogy azért emelte a díjat a Remondis Tisza Kft., mert a lakosság a 
zöldhulladékot is a hulladékgyőjtı edényzetbe rakja. Egyedül él és csak a nyári idıszakban 
növekszik meg a háztartási hulladékának mennyisége, hetekig nem is teszi ki ürítésre a 
kukáját. Megkülönböztetve érzi magát, hogy ı fizessen más lakos butasága miatt. 
Mindenkinek van az ingatlanán annyi hely, hogy a zöldhulladékot tudja komposztálni, emiatt 
ne kelljen magasabb díjat fizetni.  
Kéri a képviselı-testületet, hogy az égetés idıtartamát egy napra korlátozzák, mert sok 
bosszúságot okoz a több napon keresztül tartó füstölés.  
Nehezményezi, hogy a buszjárat nem megy el a falu végéig,  ezért a Dobó, Akácfa és Honvéd 
utcákban lakó idısebb embereknek gondot okoz eljutni a buszváróig.  
Téli idıszakban kötelezı minden ingatlantulajdonosnak a saját háza elıtt a járdát letakarítani, 
mert ez a törvény. Nem érti, hogy az önkormányzat az utcákat miért nem takaríttatja meg a 
hótól. 
Többször jár a Négyes község felé vezetı úton kerékpárral és a faluból kimenı 
tehergépkocsik nagy sebességgel közlekednek, ami félı, hogy balesetet okoz. 
 
 
Szalóki Alfrédné Vörösmarty utcai lakos sérelmezi, hogy korábbi években az ingatlana elıtti 
területet saját költségén ültette be fákkal, parkosította és szépítette, most pedig más lakos 
vágja ki a fákat tüzelınek, de a letört ágakat, gallyakat és a szemetet ott hagyják maguk után. 
Kéri, hogy a faluból kivezetı utakat – amennyiben a mezıgazdasági jármő ráhordja a sarat – 
takarítsa le a jármő tulajdonosa.  
 
Lukács István Sallai utcai lakos szerint a közvilágítás megújulása nagyon jó dolog, de az 
önkormányzat költségvetésének plusz kiadást jelent. Felháborítónak tartja a 25%-os 
szemétszállítási díj emelését. Az a véleménye, hogy a díj emelésével kompenzálja az 
önkormányzat a közvilágítás megnövekedett költségeit.  
 
Gulyás Józsefné Alkotmány utcai lakos megköszöni a közvilágítási lámpatestek felújítását. 
 
Papp Alajos Tompa utcai lakos kéri a képviselı-testület tagjait, hogy politikától mentesen 
dolgozzanak együtt a falu érdekében. 
 
Sárosi Tibor Széchenyi utcai lakos, a polgárırség vezetıjeként megköszöni a lakosságnak, 
hogy a közelmúltban történt tragikus eseményt konfliktus-mentesen kezelték. 
 
Lakatosné Járóka Veronika Damjanich utcai lakos megköszöni a polgármester úrnak a 
kisebbséghez való pozitív hozzáállását. 
 
Burai Krisztián Rákóczi utcai lakos, a kisebbség egyik vezetıjeként megköszöni a képviselı-
testületnek az elmúlt fél év alatt tanúsított korrekt együttmőködést. 
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Balázs Béla Széchenyi utcai lakos érdeklıdik, hogy az Általános Iskola hányadik István 
királyról kapta a nevét. Szeretné, ha korrigálnák a nevet az egyértelmőség miatt.  
Jelzi, hogy még mindig vannak a településen olyan utcanevek, - például Felszabadulás, Lenin 
- amelyek már megérettek a változtatásra. Javasolja, hogy ezek kerüljenek átírásra. 
 
Koncz Józsefné Mikszáth utcai lakos magasnak tartja az szemétszállítás díját. Egyedül él és 
ugyanolyan összeget fizet, mint a 4-5 tagú családok. A téli idıszakban havonta egyszer rakja 
ki a hulladékgyőjtıt. Kéri a probléma megoldását. 
 
Burai Jenı Rákóczi utcai lakos, a cigány kisebbségi önkormányzat elnökeként érdeklıdik, 
hogy tervben van-e a játszótér felújítása. Kevésnek tarja a négy órás közfoglalkoztatás 
lehetıségét. A munkahely-teremtéssel kapcsolatban elmondja, hogy olyan befektetık 
jelentkezésében bízik, akik folyamatos munkalehetıséget tudnak a kisebbség számára 
biztosítani. 
 
Dobóné Koncz Judit levezetı elnök megköszönte a lakosság aktivitását. 
Felkéri Koncz József polgármestert a válaszadásra. 
 
 
3./ Tárgy:  Válaszadás 
 
Koncz József polgármester megköszöni a véleményeket, javaslatokat. A kérdésekkel, 
javaslatokkal kapcsolatban az alábbiakat adja elı: 
 
Ács Gyuláné felvetésére elmondja, hogy a szemétszállítási díj emelkedésének nincs köze 
ahhoz, hogy a lakosság zöldhulladékot tesz a hulladékgyőjtı edénybe.  Azért történt díjtétel 
emelés, mert megnıttek a Remondis Tisza Kft. költségei. A Kft. bevétele nem az 
önkormányzaté, ezért a közvilágítás díját ebbıl nem fedezheti az önkormányzat.  
Az égetéssel kapcsolatban tájékoztatja a lakosságot, hogy az önkormányzat rendelete ennek 
idıtartamát munkanapokon délután 15.00 – 19.00 között állapította meg. Nem tartja jónak az 
egy napra való korlátozást. 
Elmondja, hogy a járdát kötelezı a lakosoknak mentesíteni a hótól. Az önkormányzattól ne 
várják, hogy minden utat végig tud takaríttatni, mert ennek magas a költsége és sajnos erre 
nincs anyagi forrás. Amennyiben a fı utat veszélyezteti, akadályozza a hó, azt természetesen 
mentesíteni kell. Példának elmondja, hogy a télen 80 ezer forintba került az egyszeri 
hóeltakarítás.  
A ciklusprogramban szerepel a Négyes felé vezetı út felújítása is, mert az nem tölti be a 
funkcióját. Egyetért azzal, hogy balesetveszélyes az út, fıleg a sebességkorlátozás betartása 
nélkül. 
Szalóki Alfrédné személyes sérelmére elmondja, hogy megnıtt a fa mennyisége és a 
közhasznú munkások kitakarították ezt a területet. A CKÖ vezetıjének volt a feladata a 
kivágott fa szétosztása, amely sok problémát okozott. Az ügyben a jóhiszemőség vezérelte. 
Megköszöni Gulyás Józsefné közvilágítással kapcsolatban tett pozitív észrevételét. 
Papp Alajos kérésére kijelenti, hogy semmiféle párt szempontok nem ütköznek a képviselı-
testületi üléseken, a testület tagjai politikától mentesen, az emberek érdekeit képviselik. 
Egyetért Sárosi Tibor polgárır-parancsnok véleményével.  
Köszöni Lakatosné Járóka Veronika és Burai Krisztián elismerı véleményét. Igyekszik a 
kisebbség részére megadni a lehetıségeket. Hangsúlyozza, ha ad valamit az önkormányzat és 
a képviselı-testület, azért valamit kapni is szeretne.  
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Balázs Béla utcanév-változással kapcsolatban felvetett javaslatára elmondja, hogy korábban 
már foglalkozott ezzel a gondolattal a képviselı-testület, de a lakosság véleményét 
figyelembe véve nem történt névváltoztatás. Jelenleg van egy országgyőlési képviselıi 
indítvány napirenden. Amennyiben elfogadásra kerül a javaslat, amely azt tartalmazza, hogy 
utcanévváltozás esetén csak akkor kell a személyi okmányokat cserélni, mikor annak a 
határideje lejár, így plusz kiadás nem terheli a lakót. Ha ezt elfogadják visszatérünk a 
kérdésre. Természetesen megkérdezve az ott lakók véleményét. 
Burai Jenı kérdésére elmondja, hogy a játszótér felújításának célja benne van a 
ciklusprogramban. Már tárgyalt több kivitelezıvel és az önkormányzat várja a pályázati 
lehetıséget. Egyetért a munkahely-teremtéssel kapcsolatban. Bízik benne, hogy 
megvalósulhat a régi szovjet laktanya épületének hasznosítása, mert annak pozitív hatása 
érezhetı lenne a településen is.  
 
Dobóné Koncz Judit levezetı elnök megköszönte a lakosság aktív részvételét és a 
polgármester úr válaszadását. Felajánlja a lakosság részére, hogy személyes és egyéb jellegő  
problémáikkal is bátran forduljanak hozzájuk. 
 
4./ Tárgy:  „Szentistván nagyközségért” kitüntetés átadása 
 
Dobóné Koncz Judit levezetı elnök bejelenti, hogy a képviselı-testület 100/2010.(XII.16.) 
számú határozata alapján Holló József Szentistván, Arany János utca 1. szám alatti lakos 
részére Szentistván nagyközségért kitüntetı címet adományozza. 
 
A kitüntetés átadására felkéri Koncz József polgármestert. 
 
A szózat elhangzása után Dobóné Koncz Judit levezetı elnök megköszönte a megjelenést, az 
aktivitást és a közmeghallgatást berekesztette. 
 

kmf. 
 
 

Tóth Imréné dr.       Koncz József 
jegyzı                  polgármester 


